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Algemeen 
Afgemeld: J. Beemsterboer (PNH), R. Vennik (Heiloo).  
Voor Stede Broec wordt N. Slagter vervangen door M. Krijger. 
 

Aanwezig: L. Voskuil (voorz.), P. Baïs (Den Helder), H. Heddes (Schagen), Chr. 

Peetoom (Alkmaar), A. Helling (Hoorn), V. Brouwer (Castricum), N. Langendijk (Dijk 
en Waard), M. ten Have (Drechterland), M. Krijger (Stede Broec), J. Broeders 
(Medemblik), H. ter Veen (Opmeer), R. Kieft (Texel), R. van Dolder (Koggenland),  
J. Franx (Enkhuizen), M.  Versluis (Hollands Kroon) en namens de ODNHN: Q. Foppe 
en D. van der Kolk. 
 

 
 

Opening en vaststelling agenda 

L. Voskuil opent de vergadering. Er is bij opening onvoldoende quorum aanwezig, de 
opening wordt met een kwartier opgeschort, waarna er voldoende quorum aanwezig 
is. L. Voskuil heet aanwezigen van harte welkom, de eerste keer voor hem om dit 
mooie gremium voor te zitten, iets waar hij erg naar heeft uitgekeken, niet alleen 
vanwege spannende ontwikkelingen, maar ook vanwege het mooie van dit gremium: 
besturen van ons allemaal, zelfbestuur.  
Aanwezig aantal stemmen: 68, dat betekent een rechtsgeldige vergadering. 

Vervanger vanuit Stede Broec is dhr. Krijger, hartelijk welkom, fijn dat u er bent! 
Agenda:  
J. Franx, algemeen: gaan we het vaker meemaken dat gedeputeerde afwezig is?  

L. Voskuil: het is zeker een zorg gezien de stemverhouding en de besluiten die we 
moeten gaan nemen. We brengen de boodschap over aan het college van GS.  
De agenda is ongewijzigd vastgesteld. 
 

1.b 
 

Mededelingen en ingekomen stukken 

R. Kieft: moet om 11.15 uur de vergadering verlaten. 
 

1.b.1 
 

Aanbiedingsbrief Regietafel concept kaderstellend besluit (juli 2023) 
Het AB neemt de brief zonder opmerkingen voor kennisgeving aan.  
 

1.b.2 
 

LUSTRUM OD NHN 18 oktober 2023  15.00 - 18.00 uur - aanmelden kan tot 
28 september 2023 via link in de uitnodiging 
 

2 Bestuurlijk en werkgeverschap - WSGO (portefeuille L.Hj. Voskuil) 

2.1 
 

AB Memo brief Staatssecretaris Toetsingskader Robuuste 
Omgevingsdiensten - toegevoegd na DB 0609 
Q. Foppe: de beantwoording van de brief is in concept ambtelijk gedeeld. Twee 

startcriteria, de basistaken en mandatering, zijn geregeld, maar de aanvullende 
criteria staan geen van alle op groen maar op groen/oranje en oranje. De kwaliteit 
van de dienstverlening van de OD is geen probleem, maar het gaat dan ook over de 

stevigheid van de organisatie en mee kunnen bewegen met de opgaven die ons te 

wachten staan. Het proces: op 1 oktober moeten wij de vragenlijst inleveren en daarna 
een proces met u en ambtelijk opdrachtgevers om te komen tot een plan van aanpak 
om over 2,5 jaar wel aan de criteria te voldoen. Niet voldoen aan de zes criteria 
betekent dat er keuzes gemaakt zullen moeten worden.  
Vragen/opmerkingen en antwoorden: 
• E. Briët: hoe worden wij als gremium erbij betrokken?  

 Q. Foppe: we kunnen elk AB even stilstaan bij de stand van zaken.  



 

 

2.1.a 
 

brief ministerie I&W AB OD Noord-Holland Noord Robuuste 
Omgevingsdiensten: Verzoek toetsing 17/07, met Eindnotitie robuuste 
omgevingsdiensten 15/06 
 

2.2 AB Memo Visitatie en Zelfevaluatie 2023 - toegevoegd na DB 0609 

2.2.a Visitatierapport en Zelfevaluatie OD NHN 2023 
L. Voskuil: compliment aan de medewerkers gezien de opmerking over de kwaliteit 

en gedrevenheid van hen. Tegelijk staan er een aantal aandachtspunten in zoals 
draagvlak creëren voor de OD. 
Vragen/opmerkingen en antwoorden: 
• M. Versluis als AB-lid: de voortgang van de aanbevelingen waar aan gewerkt 

wordt graag terugkoppelen in dit gremium. 
• Petra Baïs: verzoek om een presentatie aan de Noordkop. 
 

3 Bedrijfsvoering (portefeuille M. Versluis) 

3.1 
 

AB Besluit begroting 2024, DB Besluit gemotiveerde reactie Zienswijzen en 
Begroting 2024 - toegevoegd na DB 0609 
M. Versluis: is het AB tevreden over de begroting en de reactie van het DB op de 

zienswijzen?  
Vragen/opmerkingen en antwoorden: 
• M. ten Have: mede namens Enkhuizen en Stede Broec: we missen een 

gemotiveerde reactie van het DB op de genoemde taakstelling, deze willen we 
graag alsnog krijgen.  
 M. Versluis: met een taakstelling moeten we als AB instemmen. Als het 
 AB dat wil steunen, moet de organisatie onderzoeken hoe die taakstelling 
 tot stand moet worden gebracht. Je kunt als gemeente ook taken terugnemen, 
 dat helpt echter niet verder voor de begroting 2024; er zit een proces aan 
 vast. De OD zal vermoedelijk consequenties aangeven. Als AB-lid wil hij 

 voorstellen om nog eens kritisch te kijken. 
• E. Briët: de directeur heeft het beste zicht of er sprake is van lucht vinden of lucht 

fietsen, bij lucht fietsen liever andere dingen gaan doen. M.a.w.: is dat zinvol?  
 Q. Foppe: voor de vraag of de organisatie effectief en doelmatig werkt, is 
 er het proces rond de robuustheidscriteria. Hij verwacht dat dit proces zal 
 uitwijzen dat er dingen beter en slimmer georganiseerd kunnen worden, 

 anderzijds verwacht hij ook implementaties die mogelijk zelfs tot een 

 verhoging van de bijdrage gaan leiden. Als u als deelnemer naast de 
 structurele taken ook incidentele taken afneemt, kunt u die laatste wellicht 
 terugnemen. Dat kunt u in uw UP-gesprek bespreken. 
• J. Franx: graag d.m.v. een toevoeging aan de reactie van het DB aangeven of een 

taakstelling mogelijk is.  
• Chr. Peetoom: graag daarbij de consequenties opnemen als er taken worden 

teruggenomen, niet alleen extra kosten noemen maar een keuzemogelijkheid 
meegeven. Keuze goed motiveren met alternatieven. 

• P. Baïs: zal er n.a.v. het proces robuustheidscriteria een stijging zijn in de kosten 
van de basistaken?  
 Q. Foppe: een aantal elementen zitten in de basisstaken, bijv. 
 innovatiebudgetten, die hebben we niet en moeten we verplicht opnemen. 
 In pijler 1, de financiële grondslag, voorheen ‘normfinanciering’, wordt 

 gepoogd een uniforme grondslag te formuleren, hij weet niet wat dit gaat 
 betekenen voor de opbouw van onze begroting. 

• V. Brouwer: de basistaken worden breder, het wordt duurder maar er komt ook 
meer bij.  

• A. Helling: het plaatje is nu nog lastig te kwantificeren maar de kans dat het 
goedkoper wordt, is heel klein. Een lastig verzoek vanuit SED terwijl er nog zoveel 

onzekerheden zijn en er interregionaal nog stevige gesprekken zullen 
plaatsvinden. De echte discussie gaat nog komen, het kan alle kanten op gaan. 
We hebben de opdracht om de organisatie te versterken, dat betekent investeren. 
Kijken of we het kunnen oplossen door slimmer te organiseren is sowieso een 
verkenning die we moeten doen, waarna we erop terugkomen wat dat oplevert. 

L. Voskuil: het proces rond de robuustheidscriteria om te komen tot een robuuste 
organisatie gaat ingevuld worden, daar komt een vraag naar verhoging/verlaging 

van de financiële bijdrage uit voort.  
Het AB stemt unaniem in met de begroting 2024. 



 

 

3.1.a 
 

Zienswijzen deelnemers Begroting 2024 

Besproken. 
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Veiligheid (portefeuille R. Vennik) 
Geen bijzonderheden. 
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Duurzaam- en gezondheid (portefeuille A.Helling) 
A. Helling: procesmededeling/actualiteit: de uitspraak van de Raad van State over de 
spouwisolatie i.r.t. wet Natuurbescherming (vleermuizen in de spouw): de OD’s en 

provincie voeren gesprekken om hulp te bieden richting gemeentes. Er is ook een 
initiatief vanuit gemeentes om een gezamenlijk brief te sturen aan PNH.  
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Samenwerkingsagenda 4 OD's en Omgevingswet (portefeuille J. 
Beemsterboer) 
Q. Foppe: de U&H-strategie wordt in samenwerkeng met de vier andere OD’s 
opgesteld, de bouwstenen. Daarop bouwen wij onze strategie, die is zo goed als klaar 
en gaat nu het proces in waarbij uw ambtelijke opdrachtgevers, het OM en het 

Waterschap geconsulteerd worden, in hoeverre zij zich erin kunnen vinden. Daarna 

wordt deze strategie hopelijk aan het eind van het jaar in dit AB vastgesteld. Hij is 
trots op wat er ligt, hopelijk u straks ook. 
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Conceptverslag AB OD NHN d.d. 12 juli 2023 met besluitenlijst, verslag 22 
maart ongewijzigd vastgesteld 
Het verslag van 12 juli wordt ongewijzigd vastgesteld. 
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Ons dagelijks werk gepresenteerd: A. Bosma over 'Bodem en Ondergrond' 
Q. Foppe: u heeft zojuist ingestemd met de begroting, waarvan 1 belangrijk onderdeel 
op het gebied van bodem: per 1 januari 2024 gaat deze taak van PNH over op 
gemeentes, helaas wordt ook een deel van de rekening aan u gestuurd. A. Bosma 
vertelt wat u daarvoor gaat krijgen. 
A. Bosma presenteert o.a. over de opgaves, thema’s, taken, veranderingen en hoe 
daarop inspelen, klimaatadaptatie. Zie de sheets. 

Vragen en antwoorden: 
• Krijgt de OD geld voor verstrekken van data?  

 Ja; het zijn nl. geen vrije data maar bodemrapportages incl. het 

 oordeel van onze adviseurs. Bijv. makelaars kunnen dan ons oordeel zien. 
• Wordt er een nota gestuurd voor gewerkte uren?  

 Alleen voor het opvragen. Het is nu kostendekkend, erop verdienen is niet 
 wenselijk; daar zijn weer speciale acties voor nodig.  

• Water- en bodembeheer, wat betekent het voor jullie werk? 
 Er komen meer vragen op ons af, hoe we de bodem kunnen meenemen in 
 de planologie, om keuzes te kunnen maken.  

• Beschikbaarheid bodemdata: tot hoe diep gaat de verantwoordelijkheid van de 
OD? 

Tot 500m. Gesloten bodem- en energiesystemen houden daar rekening mee, 

meestal gaan deze tot 350 m. diepte. Geothermie gaat dieper, dan gaat de 
Mijnbouwwet in werking, wij houden de bovenste laag in de gaten.  

• Wie is de baas van de bodem?  
Zie de verdeling: tot 500m is gemeente bevoegd, maar je hebt bijv. ook 
kadastraal eigendom. Gemeente moet de prioriteiten goed kennen, voordat 
er initiatieven komen. 

• Glasvezel: waarom niet gemeenschappelijk?  

 Daar kun je als gemeente maatregelen voor nemen en proberen dit 

 gezamenlijk te doen, kan soms heel succesvol zijn. 
• Wie coördineert alles? Wie heeft de overall visie?  

 Daarvoor zijn er de KLIC-meldingen waarbij je graafwerkzaamheden meldt 
 en inzicht krijgt in bestaande kabels en leidingen, en de MOOR-melding, 
 waarbij men moet melden waar er gewerkt gaat worden.  

• Er is niet 1 punt waar alles samenkomt?  

 Alles komt samen bij de MOOR-meldingen, m.u.v. particuliere acties. 
• Waterbergend vermogen van steden: heeft het hoogheemraadschap ook zulke 

kaarten en delen jullie die?  



 

 Wij delen informatie maar we blijven ieder er zelf een ander accent aan 

 geven. 
• Als ik zo’n kaart wil hebben, waar vind ik die?  

 Bij de openbare gegevens van HHNK, de GIS-afdeling.  
• Er is geen database?  

 Nee, de data zijn niet los beschikbaar naast wat gemeentes zelf ook hebben. 
 Wij voegen kennis toe van div. bodemexperts om het waterbergend 
 vermogen te kunnen bepalen.  

A. Bosma geeft een winstwaarschuwing: onze capaciteit is voor een groot deel al 
ingezet voor de basistaken, er komt steeds meer op ons af. 
• Meer werk voor de OD?  

 Ja, voorheen werd er iets gevraagd qua toetsing, nu komt daar meedenken 
 bij. 

• Blij met de beleidsvrijheid. Waar strekt zich dat toe uit?  

Landelijk staan er dingen vast, maar je kunt spelen met bepaalde factoren 
zoals strengere waarden voor lood opnemen, een van de belangrijkste t.b.v. 
de gezondheid van kinderen.   
Is er ook sprake van meer lucht in bedrijfsvrijheid?    
 Dat is een keuze.  

• H. ter Veen: doen jullie ook iets aan archeologie?  
 Dat is niet bij de OD belegd maar we hebben er wel een koppeling mee; 

 het saneringsaspect. De data registreert de archeologie-dienst. 
 

L. Voskuil bedankt A. Bosma voor de inspirerende presentatie. 
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Rondvraag 
• Chr. Peetoom: krijgt signalen van frustraties over de doorloop van vergunningen, 

graag een update van het ziekteverzuim en doorloop van vergunningen. 

 Q. Foppe: het ziekteverzuim was aan het teruglopen: 5,3%, m.u.v. afd. 
 Regulering. Juist in vergunningen-afhandeling merken we dat we complexere 
 aanvragen krijgen vanwege het stikstofdossier. De druk op die afdeling wordt 
 daarmee groter, waardoor we te maken hebben met extra uitval. Er worden 
 al prioriteiten gesteld, voorrang gegeven en/of lichtere toetsen gedaan, en 
 er wordt actief contact gehouden v.w.b. vergunningstrajecten waar het echt 

 spaak loopt. We zeilen daar scherp aan de wind inderdaad.  
 Chr. Peetoom: begrip voor, graag in het volgende AB het hier kort over 

 hebben, het raakt gemeentes primair, en ook ihkv de extra kosten.  
 Het DB zegt toe dit op de agenda op te nemen.  
• D. van der Kolk: 10 AB-leden hebben zich inmiddels aangemeld voor het 

lustrumfeest op 18 oktober, graag aanmelden. L. Voskuil roept aanwezigen op zich 
vooral aan te melden; het is ‘ons eigen feestje’ en er is een zeer inspirerende 

spreker, Jan Douwe Kroeske, aanwezig. Q. Foppe: gemeentesecretarissen en 
topambtenaren zijn ook van harte welkom. 
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Sluiting 
L. Voskuil sluit de vergadering met dank om 11.20 uur, nodigt uit voor een 
aansluitende lunch en wenst iedereen wel thuis. 
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Volgende vergadering AB: dd 18 oktober 2023 met in de middag de 

LUSTRUM bijeenkomst met dagvoorzitter Jan Douwe Kroeske 
 

 
 

 
Ondertekening, 
 
 

De voorzitter,         De secretaris, 
 
 
 
 
 
L. Hj. Voskuil         Q. M. Foppe 


